
 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 
 
Dato: 27. november 2024 

 

Tid: 17.00 til 19.00  

 

Mødes på skolens kontor. 

 

Mødedeltagere: Thomas (medl.), Jan (KKFO-leder), Max (Skoleleder), Kristian (medarb.), Pia 
(medarb.), Jeppe (medl.), Maria (KKFO-repræsentant), Magnus (medl.), Peter (medl.), Anders 
(medl.), Anders (souschef), Lise (medl.), Anja (medl.) samt Freja og Annabella (elever). 

 

BEMÆRKNINGER 

1. Godkendelse af dagsorden Godkendelse af dagsorden. 

• Godkendt. 

2. Ferieplan  

3. Bilag følger – vejl. ferieplan 

Ferieplanen til godkendelse 

• Godkendelse elektronisk efter mødet. 

4. Opfølgning fra 

skoleudviklingssamtalen 

5. Bilag eftersendes 

6. dagsorden og skolebesøg 

Herunder en orientering og drøftelse af indholdet og formen på vores SUS 

(skoleudviklingssamtale – den 25. november 2024. 

• Deltagere på SUS; Ledelse, personale, elever og bestyrelse. Alle fremlagde 

forskellige punkter og det foregik i Tumlesalen – der var god dynamik og 

gode drøftelser, som desværre ikke altid afspejles i det obligatoriske referat. 

• Kunne man næste gang overveje at gøre det mere åbent og fx invitere 

trivselsforældrene med, måske som en form for tilskuere / observander. Man 

kunne også overveje at tvinge mere dialog frem – fx med reflekterende team. 

Og måske skulle man udvælge skarpere og fokusere yderligere for at komme 

endnu mere i dybden. Der er generelt en oplevelse af, at der er for mange skal-

ting, som vi skal komme ind på. Endeligt så kunne man i god tid spørge ind til 

det, som interesserer forvaltningen. 

• Der blev taget billeder, som måske kan bruges i dokumentationen – vi skal 

måske også lave en mere læsevenlig introduktion til det formelle referat. 

 

Skoleudviklingssamtaler på folkeskoleområdet | Børne– og 

Undervisningsministeriet (uvm.dk) 

 

Skoleudviklingssamtale | Damhusengens Skole (aula.dk) 

 

Inklusionsdrøftelse 

Bilag følger 

Sigtelinjer og i har alle fået 

invitationen til den 26. november 

på rådhuset.  

Vi har dette punkt på ved hvert møde. Det er et punkt der er i familie med 

”Mangfoldige børnefællesskaber”. 

Bilagene er det politiske skriv og de politiske hensigter igennem sigtelinjerne.  

Derudover modtog i invitation til dialogmødet den 26. november på rådhuset.  

 

Jeg håber at mange af jer deltager. Det er en vigtig udvikling for de københavnske 

folkeskoler og vigtigt for skolebestyrelserne at deltage ved netop det her.  

Man udfaser fx buf-flex ordningen og der skal tænkes en halv lederstilling ind 

fremover samt overgangspædagoger og to voksne i bh. klasser og 1. klasser. 

• Peter deltog i to drøftelser om hhv. principper og bestyrelsens samarbejde med 

forældre. Tog derfra med en oplevelse af, at vores principper er hjælp-somme 

og gode. 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evaluering-og-skoleudvikling/skoleudviklingssamtaler
https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evaluering-og-skoleudvikling/skoleudviklingssamtaler
https://damhusengensskole.aula.dk/informationsmoede-vedr-skoleindskrivning


 

• Mangfoldige børnefællesskaber handler om, at vi skal blive endnu bedre til at 

inkludere – eller arbejde med mangfoldige børnefællesskaber hvor der er 

plads til endnu flere. For nogle skoler er det er stor opgave, for os er den knap 

så stor, idet vi ligger under kommunens måltal for segregering. Men vi skal 

være opmærksomme og hele tiden være gode til at inkludere og skabe 

mangfoldige børnefællesskaber – at skabe fællesskaber hvor der er plads til 

flere. 

• Det er et kompleks felt, hvor samarbejdet med blandt andet de specialiserede 

tilbud og andre folkeskoler er vitalt, men kan være svært. 

  

7. Princip  

8. Ingen bilag, men tidligere 

udsendt. Læs gerne dem.  

Max og Anders fremlægger hvor vi er i arbejdet, hvad der mangler mm. 

• Følgende principper er hermed godkendt: 

o Princip for klassekasser 

o Princip for hytteture og lejrskoler 

o Princip for brug af mobiltelefoner, smartwatches m.m. 

• Følgende principper klargøres med henblik på godkendelse til næste gang: 

o Princip for kommunikation – Max og Kristian 

o Princip om røgfri skole – Max og Kristian 

o Princip for klassesammenlægninger – Anja og Lise 

o Princip for skole-hjem-samarbejdet – Pia og Magnus 

o Princip for bevægelse – Anders (ref.) 

9. Trivselsforældre - aften Anders N. og Max orienterer.  

• Tages op næste gang. 

10. Forskeraften i foråret? 

11.  

Hvad skal vi? Skal vi noget? 

• Vi forpligtede hinanden på, at vi hver især skal finde konkrete forslag til næste 

gang. 

Meddelelser og nyt fra • Elever: Ikke til stede 

• KKFO-råd: Første prognose for kommende børnetal er kommet – der omkring 

170 i distriktet og omkring 111 har søgt. 

• Bestyrelsen: Intet yderligere. 

• Personale: Intet yderligere. 

• Ledelse: Den 4. december har vi temadag, som kommer til at handle om 

flytteproces og indretning af den nye skole. Vi kommer til at snakke med 

forældrene om, om de kan byde ind med noget praktisk når vi skal pakke 

skolen ned. 

Vi ansætter personale for tiden, dels ind i almen og dels ind i ressourcecentret.  

Punkter fremadrettet? • Trivselsforældre-aften 

• Forskeraften 

Evt. 
 

 

 


